
PROTOKÓŁ   Nr 97.2014 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Inwestycji  

z dnia 22 sierpnia 2014 r. 
 
 

Obecni:  
 
1. Mirosław Sobczak  - Przewodniczący Komisji 
2. Mirosław Szczotka - Zastępca Przewodniczącego  
3. Włodzimierz Paweł Fydryszek   -  Członek Komisji 
4. Włodzimierz Malinowski           -  Członek Komisji  
5. Waldemar Zygmunt Sitek           -  Członek Komisji  
6. Aleksandra Swieżak -  Członek Komisji     
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Paweł Marcin Bednarczyk - Burmistrz Tłuszcza 
2. Piotr Gołoś    -  główny specjalista ds. drogownictwa 
3. Krzysztof Gajcy  - Przewodniczący Rady  
4. Zbigniew Szymaniak  -  mieszkaniec gminy 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący i zaproponował następujący 
porządek :  
 
1. Przyjęcie protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji. 
2. Informacje na temat pozyskiwania środków unijnych na inwestycje w 2014 roku 

i planowane  w 2015 roku. 
3. Zapoznanie się z korespondencją. 
4. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia Komisji.  
 

Proponowany porządek został przyjęty. 
 
Przewodniczący Komisji odczytał zaproszenie skierowane do Rady Miejskiej w 
Tłuszczu na Rodzinny Rajd Rowerowy, który odbędzie się 23 sierpnia 2014 roku 
w ogródku Jordanowskim w Tłuszczu o godzinie 14:00.  
 
Ad1.Komisja przyjęła protokół Nr 96.2014 z dnia 05 sierpnia  2014 roku. 
 
Ad2.  Zaproszony na posiedzenie Komisji Burmistrz Paweł Marcin Bednarczyk 
przedstawił informacje na temat realizowanych w 2014 roku inwestycji z 
wykorzystaniem środków unijnych tj.  
- budowa sieci wodociągowej w miejscowości Kozły, Wólka Kozłowska, Kanary i 
osiedle Klonowa-Norwida. Na tą inwestycję pozyskano pożyczkę częściowo 
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umarzalną z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Warszawie w kwocie 1 mln zł netto. Inwestycja jest prowadzona przez ZGKiM 
w Tłuszczu i jest na ukończeniu.  
 
- budowa SUW w Łysobykach. Została podpisana umowa na dofinansowanie z 
PROW-u w kwocie około 1 mln zł. Inwestycja też jest prowadzona przez ZGKiM 
w Tłuszczu. Odbył się przetarg i został wyłoniony Wykonawca. 
Termin wykonania 30 czerwca 2015 roku i żeby ten SUW miał odbiór, należy 
zaplanować sieć wodociągową. 
 
- budowa podłączeń budynków do zbiorczego systemu kanalizacji na osiedlu 
Słoneczna, ulica Sasanki i Wierzbowa. Inwestycja jest w trakcie realizacji . 
Wartość dofinansowania ponad 400 000 zł . Firma wyłoniona w przetargu określiła 
wysokość poszczególnych przyłączy i  każdy mieszkaniec uzyskał dofinansowanie 
dla tego przyłącza, czyli prawie 45% wartości przyłącza, tzn.  
o tyle jest pomniejszona opłata mieszkańca za to przyłącze, za które zgodnie z 
ustawą musi zapłacić w całości.   
 
- kontynuowana jest budowa hali sportowej w Tłuszczu. Planowane zejście 
Wykonawcy z placu budowy jest na 30 września 2014 r. Następnie będziemy 
uzyskiwali odpowiednie zgody i zezwolenia na to, żeby uzyskać pozwolenie na 
użytkowanie budynku i myślę że w listopadzie ta hala będzie oddana do użytku. 
Wartość dofinansowania ponad 900 000 zł  i łącznie ze środkami z Ministerstwa 
Sportu i Turystyki uzyskaliśmy ponad 1 300 000zł. 
 
- termomodernizacja budynku przedszkola „Baśniowa Kraina” tj. ocieplenie 
budynku, nowa elewacja. Wartość wykonanych prac ok. 200 000 zł  z czego 
dofinansowanie  130 000 zł. W ubiegłym roku została wymieniona stolarka 
okienna.  
 
- zakup i montaż windy przy budynku komunalnym w Tłuszczu tj. Przychodnia 
Zdrowia przy ul. Powstańców. Dofinansowanie z PEFRON-u  to kwota 95 045zł. 
 
- budowa boiska w Mokrej Wsi w trakcie realizacji. Pozyskaliśmy z PROW 
dofinansowanie w kwocie 260 000 zł, całkowity koszt budowy ok. 600 000 zł. 
- budowa łącznika pomiędzy salą gimnastyczną a  budynkiem szkoły w Mokrej 
Wsi jest realizowana ze środków gminnych.   
 
- na wyposażenia budynków oświatowych tj. na wyposażenie sal w nowo 
wybudowanym budynku szkoły w Jasienicy pozyskano 165 000 zł . 
- Dodatkowo  pozyskano środki na świetlice w szkołach : w Jasienicy 20 000 zł,  
w Miąsem,  w gimnazjum  w Tłuszczu i szkole podstawowej w Tłuszczu  po 
10 000 zł.   
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- Czekamy cały czas na podpisanie umowy na place zabaw: Jasienia Górki, 
Szczepanek, dofinansowanie po 25 000 zł.   
 
- Został złożony wniosek z PROW  na „budowę Wiejskiego Domu Kultury w 
Miąsem”. Dofinansowanie nie obejmuje części, która będzie zajmowana przez 
straż pożarną. 
 
- Z WFOŚiGW w Warszawie pozyskaliśmy kwotę ponad 13 000 zł na odbiór 
azbestu od mieszkańców.  
 
- placówki podległe realizują wiele projektów min. Centrum Kultury, Sportu i 
Rekreacji w Tłuszczu pozyskało ok. 30 000 zł z WFOŚiGW w Warszawie na 
projekt pn.„Zostań ambasadorem ekologii”, ok. 15 000 zł na nowe stroje dla 
orkiestry, ponad 6 000zł zostało pozyskane dla Muzeum i na niezbędne remonty,  
na wyposażenie świetlicy środowiskowej w Dzięciołach pozyskano prawie 9 000 zł 
Oprócz tego CKSiR przygotowuje projekt pn. „Kino za rogiem”. 
 
Ośrodek Pomocy Społecznej realizuje wiele projektów min. na projekt pn. 
„Wyzwólmy w sobie energię pozyskano prawie 0,5 mln zł , na drugi projekt pn. 
„Kobieta aktywna” pozyskano dofinansowanie z Ministerstwa Pracy i Polityki  
Społecznej 70 000 zł , na kolejny projekt „Twoja przyszłość w twoich rękach” z 
Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej pozyskano prawie 90 000 zł  i na projekt 
pn. „50 lat otwiera świat” pozyskano środki z Programu „Działaj Lokalnie” Polsko 
Amerykańskiej Fundacji Wolności  w kwocie 3,5 tys. zł. 
 
Zostało podpisane porozumienie z PKP PLK, że przy modernizacji linii kolejowej 
zostanie w części przez nich wybudowana ulica Tłuszczańska. Zakres prac, to 
prace związane z podbudową i przebudową, a do nas będzie należało położenie  
nakładki asfaltowej.  
 
Radny Mirosław Szczotka zapytał, z jakich środków będzie wykonana nakładka 
asfaltowa i jaki będzie koszt. 
 
Burmistrz odpowiedział, że jest część środków w budżecie i na sesji będzie 
wnioskował o przesunięcie dodatkowych  środków. Całość inwestycji będzie ok. 
500 tys. zł.  
 
Radny Szczotka powiedział, że można było zrobić inną ulicę np. Wołomińską, 
gdyż ulica Tłuszczańska jest już trzecią drogą do Chrzęsnego. 
 
Burmistrz uzasadnił celowość budowy ulicy Tłuszczańskiej i wyjaśnił, że na ulicę 
Wołomińską potrzebne są bardzo duże środki, których nie mieliśmy możliwości 
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pozyskania z zewnątrz do tej pory i powiedział, że przyszły okres programowania z 
rozwoju obszarów wiejskich będzie przewidywał budowę dróg na terenach 
miejscowości wiejskich i możliwe będzie pozyskanie środków zewnętrznych. 
 
Wytworzyła się dyskusja w którą włączył się mieszkaniec gminy i pomimo 
upomnienia przewodniczącego Komisji, nie zaprzestał  swojej niestosownej 
wypowiedzi, co spowodowało przerwę w obradach Komisji.  
 
Po wznowieniu posiedzenia Komisji  Burmistrz przedstawił priorytety realizacji 
inwestycji w budżecie gminy  na 2015 rok.  
 
- hermetyzacja oczyszczalni ścieków w Tłuszczu, wykonana modernizacja nie  
  spełniła oczekiwanych efektów i jest to dalej bardzo uciążliwe dla  
  mieszkańców, 
- kontynuacja wodociągowania gminy,  
- rozbudowa oczyszczalni ścieków i przygotowanie koncepcji budowy nowej   
  oczyszczalni ścieków, a następnie projektowanie oczyszczalni wraz z  
  rozbudową sieci kanalizacyjnej. 
 
Komisja uznała, że równolegle z przygotowywaniem koncepcji budowy 
oczyszczalni ścieków, powinny być realizowane wykupy gruntów pod tą 
inwestycję.  
 
W kwestii SUW w Łysobykach wypowiedział się radny Mirosław Sobczak i 
zwrócił się do Burmistrza o realizację koncepcji budowy sieci wodociągowej w tej 
części  gminy, gdzie tej wody brakuje, czyli w kierunku Jadwinina,  a nie tak jak 
wspomniał na posiedzeniu Komisji dyrektor ZGKiM, że w kierunku Tłuszcza.  
Następnie radny Sobczak zaproponował, aby w przyszłości umowy były tak 
konstruowane, żeby w przypadku kiedy zostaną pieniądze z przetargu, nie było 
konieczności ogłaszania kolejnego przetargu, tylko była możliwość rozszerzenia 
zakresu prac. To dotyczy min. dokończenia prac budowlanych wiejskiego domu 
kultury w Miąsem, gdzie w specyfikacji zostały pominięte ściany działowe w 
budynku. Radny chciałby, aby przed zimą ten budynek został przykryty i 
powiedział, że swoją pomoc deklaruje ekipa ze straży w zakresie wykonania 
więźby dachowej, oczywiście pod odpowiednim kierownictwem  
 
Burmistrz odpowiedział, że nie zawsze zależy to tylko od gminy, ale i od 
instytucji, które te środki nam udostępniają, a odnośnie koncepcji budowy sieci 
wodociągowej od SUW w Łysobykach, będzie to wspólna decyzja Burmistrza i 
Rady, a  ponieważ będzie to kosztowna inwestycja, należy pozyskać odpowiednie 
środki.  
Odnośnie dokończenia prac budowlanych wiejskiego domu kultury, Burmistrz  
sprawę wyjaśni z kierownikiem wydziału inwestycji.  
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Radny Malinowski zapytał, czy po sprzedaży mienia gminnego, zdążymy 
zrealizować jeszcze w tym roku te inwestycje, które były zaplanowane i czy 
zostały poczynione jakiekolwiek działania mające na celu wykonanie projektu 
budowy chodnika od ulicy Klonowej do ulicy Słowiczej w Tłuszczu. 
 
Burmistrz odpowiedział, że jeśli sprzedamy, to część inwestycji zdążymy 
zrealizować. Jeśli chodzi o budowę chodnika, jest to droga wojewódzka i nie 
mamy żadnego  porozumienia,  ani środków zabezpieczonych w budżecie na ten 
cel. Wytworzyła się dyskusja w trakcie której rozważano możliwość 
kompleksowej budowy ścieżek rowerowych przy drodze wojewódzkiej 634 od 
Miąsego do Wólki Kozłowskiej. 
W dalszej dyskusji poruszano także sprawę budowy ulicy Tłuszczańskiej i 
zdaniem radnych miała ona być zrealizowana po pozyskaniu środków 
zewnętrznych.  
Burmistrz poinformował, że zostały pozyskane konkretne środki  na to, że będzie 
wybudowana podbudowa od Chrzęsnego do skrzyżowania w Tłuszczu, przepusty i 
odwodnienie i wartość tych prac wyniesie ok. 0,5 mln zł  i są to środki, które 
pozyskała gmina. W budżecie  są zabezpieczone środki, które wystarczą tylko na 
wykonanie części asfaltu i dlatego musimy wygospodarować środki na pokrycie 
całej podbudowy ulicy Tłuszczańskiej, która wykona Kolej.   
Dyskutowano także o tym, że ciężarówki wożące towar potrzebny do modernizacji 
linii kolejowej, niszczą nasze drogi.  
Burmistrz w tej kwestii wyjaśnił, że  zostało zrobione kamerowanie dróg i został 
określony  stan dróg przed rozpoczęciem prac i po ich zakończeniu. Firma wożąca 
towar jest  zobowiązana do naprawienia tych dróg, a Inwestor jest zobowiązany 
pokryć wszystkie koszty.   
 
Radny Mirosław  Sobczak zwrócił się do Burmistrza, aby odpowiedzi na 
interpelacje radych były udzielane na Sesji.  
 
 
Ad3. Do Komisji wpłynęła następująca korespondencja: 
 

1. Wniosek mieszkańca Tłuszcza o wyrażenie zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiącej własność gminy Tłuszcz położonej w Tłuszczu 
przy ul. Zgoda nr ew. działki 1468/6 o pow. 0,0162 ha  w drodze 
bezprzetargowej, z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową 
jednorodzinną i działalność usługową.  

         Wniosek stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Komisja przychyla się do wniosku wnioskodawcy.  
 
     2. Mieszkaniec Jaźwia zwraca się   z prośbą o zamontowanie lampy na słupie  
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         elektrycznym posadowionym przed jego posesją w celu zwiększenia  
          bezpieczeństwa dla mieszkańców wsi przechodzących koło lasu obok.  
          Pismo stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu, a odpowiedź na to  
          pismo skierowana do mieszkańca od Zastępcy Burmistrza, przekazana do  
          wiadomości Rady Miejskiej w Tłuszczu, stanowi załącznik nr 3 do  
          niniejszego protokołu.  
 
Komisja zapoznała się. 
 

2. skarga na dyrektora Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji w Tłuszczu,  
     przekazana  Przewodniczącemu Rady przez Sekretarza Gminy Tomasza  
     Jusińskiego pismem nr SE.1511.2.2014 z dnia 13 sierpnia 2014 r , w celu  
     rozpatrzenia w zakresie własnych kompetencji. 
     Pismo wraz ze skargą stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Komisja uznała, że skarżąca powinna zwrócić  się do sądu pracy, gdyż na 
uwagę zasługuje fakt, że osoba zatrudniona w ramach prac interwencyjnych 
została zwolniona z pracy przed terminem wygaśnięcia umowy, tym bardziej, 
że wcześniej odbywała staż w tej placówce i otrzymała od Pani dyrektor 
pozytywną opinię.    

 
Ad4. Termin kolejnego posiedzenia Komisji ustalona na dzień 4 września 2014 
roku godzina 8.00. 
 
Na tym protokół zakończono.  
 
 
                                                                                     Przewodniczący Komisji 
 
                                                                                          Mirosław Sobczak  
 
Załączniki do wglądu w pokoju 38. 
Nagranie wideo z posiedzenia Komisji  
stanowi załącznik do protokołu.                                                                                                                                           
Dokument utworzyła: 
Bożena Brzozowska                                                                    
dnia 3 września  2014 r.                                                     


